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Notulen hoorzitting sportaccommodatieplan gemeente Krimpenerwaard 
 
Algemeen: 
Datum: 12 juni 2019 
Tijd: 19.00 – 21.30 uur 
Locatie: Raadszaal gemeentehuis te Lekkerkerk 
 
Aanwezig: 
Voorzitter: Mevrouw I. Bultman 
Griffier: mevrouw M. Metz 
Leden: CDA: de heer J.R. Dekker en de heer M. Advocaat 

  ChristenUnie: de heer C. Slob 
  D66: de heer J.M. van der Zwaart 

  Lokaal op 1: mevrouw G. Smit-Raggers en de heer J.C. Hoftijzer 
  Pro Krimpenerwaard: de heer A. Struijs, de heer J. Haagsma en 
  mevrouw P.C.M. Klomp-Lever  
  PvdA: de heer A. Maat en de heer A. van Tol 

 SGP: de heer J.P. Neven en de heer J. Verburg 
  VGBK: de heer W. Schoof en de heer E. Mondriaan 

   VVD: mevrouw H. Vogel-Harberink  
   Waard18: de heer W. Pannekoek 
Ambtenaren: de heer F. van Beers, adviseur Drijver & Partners 
  mevrouw N. Dun, financieel adviseur  
  mevrouw K. Muskens, beleidsmedewerker sociaal domein 
Notulist: mevrouw P. Heijne, Dria 
 
Afwezig: wethouder L. Sleeuwenhoek 
_____________________________________________________________________________ 
 
1.  Opening 
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. 
 
2. Gang van zaken 
Deze hoorzitting is bedoeld om de indieners van de zienswijzen en overige verenigingen in de gelegenheid 
te stellen een reactie te geven op het sportaccommodatieplan. Het plan wordt dinsdag 25 juni 2019 in de 
raadscommissie behandeld en op maandag 9 juli of dinsdag 10 juli 2019 in de raadsvergadering. 
Hedenavond spreken twaalf verenigingen in. Twee verenigingen, te weten DOS uit Schoonhoven en 
BC Shuttlek uit Krimpen aan de Lek, hebben hun zienswijze schriftelijk ingediend. Stichting Vlister 
Openlucht Baden uit Stolwijk spreekt in tijdens de vergadering van de raadscommissie op 25 juni 2019. 
Deze hoorzitting wordt opgenomen en er wordt een verslag gemaakt.  
De insprekers hebben ieder tien minuten spreektijd. 
 
3. Zienswijze Atletiek- en trimvereniging Avantri 
De heer Zwijnenburg wijst op diverse punten c.q. onvolkomenheden in de bijlagen van het 
sportaccommodatieplan. Ten eerste is de juiste stichtingsnaam Stichting Stormbaan Hofland. Ten tweede 
gaat de onderhoudsvergoeding naar atletiekvereniging Avantri en niet naar de stichting. Als derde punt 
krijgt Avantri als enige begunstigde uit het Tiendenlandbouwfonds de kwalificatie incidentele subsidie. De 
vereniging maakt hiertegen bezwaar. Het vierde punt is dat het verschil in status van enerzijds de 
atletiekbaan als gemeentevoorziening en anderzijds de andere sportverengingen onduidelijk is. Het is niet 
bekend of Avantri voor onderhoud voortaan bij de gemeente een onderhoudsbijdrage moet aanvragen. 
 
De heer Struijs, PK, vraagt naar de te verwachten effecten voor de vereniging Avantri. 
 
De heer Zwijnenburg denkt dat er niets voor zijn vereniging wijzigt. Het sportaccommodatieplan is hem 
duidelijk. 
 
De heer Dekker, CDA, vraagt of voor Avantri duidelijk is hoe de toekomstige financiën zich gaan 
ontwikkelen en wil tevens weten of Avantri was gevraagd mee te denken over het sportaccommodatieplan. 
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De heer Zwijnenburg antwoordt dat zowel de vereniging als de stichting financieel gezond is. Als een 
vereniging financieel in de knel komt, springt de gemeente bij. Op basis van het sportaccommodatieplan 
wordt Avantri gestraft voor het goede eigen financiële beleid door alles zelf te bekostigen. In het voortraject 
heeft de vereniging een inspraakgelegenheid gehad in het sportaccommodatieplan, zodat de te nemen 
stappen duidelijk waren. 
 
De heer Maat, PvdA, vraagt of de atletiekbaan is bekostigd uit de vergoeding van het bouwfonds. 
 
De heer Zwijnenburg meldt dat na oprichting van de stichting een gemeentelening is aangegaan, maar dat 
Avantri de atletiekbaan volledig zelf heeft bekostigd. Na twee jaar zijn vanuit het bouwfonds gelden 
verdeeld over meerdere verenigingen, met onder andere twee keer een extra incidentele bijdrage aan 
Avantri. 
 
4. Zienswijze Badmintonclub Ouderkerk aan den IJssel 
Mevrouw Mes licht toe dat haar vereniging gezien het korte tijdsbestek geen zienswijze heeft kunnen 
indienen. Badmintonclub Ouderkerk en andere gebruikers van MFG De Drie Maenen zijn niet uitgenodigd 
voor de bijeenkomsten rond het sportaccommodatieplan en het plan is niet met hen gedeeld. Van enige 
procescommunicatie was tot vorige week geen sprake. Daarom verzoekt mevrouw Mes uitstel om een 
zienswijze te kunnen indienen. 
Huurprijzen. Over de harmonisatie van de huurprijzen is intensief overleg gevoerd met de gemeente. Uit de 
inventarisatie naar de financiën en het ledenverloop over de afgelopen vijf jaar bleek de vereniging geen 
reserves meer te hebben. De gemeente bood een stapsgewijze invoering van de huurverhoging over drie 
jaar aan, met daarbovenop een inflatiecorrectie. De vereniging heeft een aantal financiële maatregelen 
getroffen, zoals een contributieverhoging met 6 procent, het minder inhuren van de trainer, de zaal een half 
uur minder huren voor de recreanten en jeugdtrainingen, de zaalhuur op de dinsdagavond beëindigen en 
door de wedstrijdcompetitie en recreanten op de woensdagavond samen te voegen. Dit leidde tot een forse 
besparing, maar ook grote teleurstelling bij de leden. De begroting voor 2020 vertoont wederom een tekort. 
De verkoopactie van geraniums wordt in tegenstelling tot voorgaande jaren meegenomen in de begroting 
2020. Voor het 40-jarig jubileumfeest in 2021 is geen budget beschikbaar. De harmonisatie van de 
huurprijzen was een prioriteit in de Sportnota. Het voorstel van de gemeente het uurtarief voor zaalhuur 
met zes euro te verhogen, dwingt de vereniging de contributie te verhogen. De contributieverhoging valt bij 
de senioren hoger uit om de drempel voor jeugdleden niet hoger te leggen dan bij de andere sportclubs en 
gezien het beperkte sportaanbod voor de jeugd. Daar de voorgenomen huurverhoging leidt tot het einde 
van de vereniging wordt de gemeente dringend verzocht ervan af te zien.  
Reactie op de analyse. Het sportaccommodatieplan spreekt van een inventarisatie bij de 
binnensportverenigingen, terwijl de gebruikers van De Drie Maenen niet zijn gehoord. De Badmintonclub 
Ouderkerk is niet de enige vereniging waarmee een gefaseerde invoering van huurverhoging is 
afgesproken. Het is niet bekend waarom de Sportnota niet is gedeeld met Drijver & Partners. Volgens dit 
bureau is de impact op de binnensportverenigingen laag, vandaar het advies een huurverhoging door te 
voeren op grond van een niet nader genoemde benchmark en het gemiddelde regiotarief. De afspraak 
betreffende het voorlopig niet-doorvoeren van een huurverhoging na de herindeling, op de inflatiecorrectie 
na, ontbreekt. Verder mist in de onderbouwing van de huurverhoging de relatie met het regionale 
sportaanbod naar zaaloppervlakte, beheerconstructies, bezettingsgraad en subsidieregelingen. De 
gemeente dient lering te trekken uit de ervaringen van andere gemeenten met harmonisaties, beheer en 
exploitatie. 
Het authentieke verenigingsleven vervult een belangrijke sociale functie voor de Krimpenerwaard, die al 
generaties lang voor lokale binding zorgt. Inspelend op de trend van individualisering kunnen recreanten 
dankzij een rittenkaart voor een gering bedrag zonder lidmaatschap sporten. Ook kunnen zij inschrijven op 
kinderactiviteiten als een soort goedkope kinderopvang. 
Beheer en exploitatie: De Badmintonclub benadrukt alsnog inspraak te willen hebben in het beheer- en 
exploitatieplan. Sportactiviteiten (leden) en beheer (gebruikers) moeten gescheiden blijven. Bij vermenging 
lopen belangen door elkaar en dat doet afbreuk aan het lokale verenigingsleven. Naast sportcoaches zijn 
veel vrijwilligers nodig en die zijn alleen bij verenigingen te vinden. 
 
De heer Dekker, CDA, vraagt of de zaal buiten de huurtijden van de badmintonclub om bezet is. Zo niet, 
dan heeft dit nadelige financiële gevolgen voor de gemeente. Klopt het dat de vereniging en andere 
gebruikers van De Drie Maenen door de gemeente niet zijn benaderd voor dit proces? 
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Mevrouw Mes antwoordt dat dat de zaal op zaterdagochtend van 9.00 tot 9.30 uur niet bezet is. Het betrof 
een daltarief die met de harmonisatie werd beëindigd en daarna het dubbele zou bedragen. Vandaar de 
keuze van de vereniging om juist die uren in te korten. De vereniging is op geen enkele wijze benaderd 
door de gemeente. De vereniging wil graag alsnog meedenken in het sportaccommodatieplan. 
 
De heer Struijs, PK, is verbaasd dat de vereniging niet is benaderd door de gemeente. Krijgt de 
badmintonvereniging subsidie van de gemeente? 
 
Mevrouw Mes antwoordt dat de vereniging lange tijd geen subsidie meer krijgt. Naar aanleiding van de 
Sportnota heeft de vereniging een keer een bijdrage aangevraagd, waarvan een tas met nieuwe rackets is 
gekocht om op scholen toernooien te organiseren. 
 
De heer Schoof, VGBK, is, zonder te oordelen, benieuwd naar wat er mis is gegaan in de communicatie 
met de gemeente. Had de vereniging al die tijd niets van andere verenigingen gehoord? 
 
Mevrouw Mes is in de week van 3 juni door de vereniging Voleco op de mogelijkheid van het indienen van 
zienswijze op het sportaccommodatieplan geattendeerd. Pas daarna heeft de gemeente het plan 
opgestuurd. De eerdere e-mails over het plan, waarnaar de gemeente verwees, zijn niet aangetroffen in de 
mailbox van de vereniging. 
 
De heer Hoftijzer, Lokaal op 1, vraagt of de samenwerking met de vereniging in Krimpen aan den IJssel is 
aangegaan om een win-winsituatie te creëren of om van elkaar te leren. 
 
Mevrouw Mes meldt dat de vereniging in Krimpen het initiatief nam waarop Badmintonclub Ouderkerk 
enthousiast is meegegaan, onder andere rond het organiseren van een groot toernooi. De vereniging in 
Krimpen heeft geen jeugdafdeling. Dit leidt overigens niet tot grote aanwas van leden.  
 
5. Volleybal Club Haastrecht 
De heer Van der Vlist memoreert het overleg met de gemeente Vlist begin 2009 over het voornemen de 
zaalhuur kostendekkend te maken via een excessieve huurverhoging met ruim 20 procent in drie jaar. Dat 
is destijds niet doorgegaan, maar helaas wordt deze discussie tien jaar later gedeeltelijk herhaald.  
De gemeente Krimpenerwaard wil de huidige huur verhogen met zes euro. Dit is een stijging van bijna 
17,5 procent die voor alle verenigingen samen jaarlijks tot 25.000 euro meerkosten leidt. Op basis van 
informatie uit het sportaccommodatieplan komt de Volleybal Club Haastrecht (VCH) uit op 70.000 euro 
kostenverhoging per jaar. De gemiddelde benchmark van een accommodatie in het plan is fors hoger dan 
de gemiddelde prijs in de Krimpenerwaard. De onderbouwing van die benchmark ontbreekt. De vraag is of 
het aantal velden c.q. banen per accommodatie zijn meegenomen omdat het nogal kan uitmaken in het 
uurtarief. Als de gemeente zich verantwoordelijk voelt voor een betaalbaar sportaanbod als 
basisvoorziening is de voorgenomen huurverhoging in strijd met de doelstellingen, zeker daar mogelijk een 
onjuiste vergelijking is gemaakt met buurgemeenten. 
De opmerking in het plan dat beheer en exploitatie niet per definitie een overheidstaak zijn, lijkt in strijd met 
het landelijke beleid dat gemeenten sportaccommodaties moeten faciliteren in kernen waar basisscholen 
zijn. Nu doet het plan voorkomen dat verenigingen door hun tekorten de gemeenten geld kosten. Een 
huurverhoging zal die tekorten alleen maar doen toenemen. Immers, de huurbaten nemen af bij 
grotendeels gelijke kosten, omdat de faciliteiten in stand moeten blijven ten behoeve van de basisscholen. 
De vereniging stelt voor de accommodaties minimaal de laatste twee weken van de schoolvakanties open 
te stellen. Teams kunnen door de algehele vakantiesluiting veel te weinig trainen voor de eerste 
wedstrijden in september. 
Qua beheer en exploitatie sluit VCH zich aan bij de visie van volleybalvereniging Voleco. Voor de 
toekomstvisie van de vereniging en een reactie op het plan is het noodzakelijk te weten wat de 
langetermijnvisie van de gemeente voor sport en bewegen is. 
 
De heer Maat, PvdA, vraagt of de gemeente VCH vooraf had uitgenodigd om te sparren. 
 
De heer Van der Vlist bevestigt de uitnodiging van de gemeente in februari 2019. Onlangs kwam hij 
erachter dat die uitnodiging per abuis niet in behandeling was genomen, vandaar dat een zienswijze 
ontbreekt. 
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De heer Struijs, PK, wil weten wat er, behalve de gemeentelijke langetermijnvisie, nog meer niet duidelijk 
is.  
 
De heer Van der Vlist licht toe dat het onduidelijk is waar de gemeente naartoe wil. Uit het plan lijkt af te 
leiden dat de gemeente op termijn alle binnensportfaciliteiten wil afstoten of, ten behoeve van de financiële 
zelfstandigheid, in een gemeentelijke entiteit onderbrengen. De overige punten uit het plan zijn duidelijk. 
 
De heer Dekker, CDA, vindt het betoog helder over het toerekenen van de benchmark naar het aantal 
velden per accommodatie of naar het aantal leden en is benieuwd naar de antwoorden van het college 
hierop. Het niet-ingaan op de uitnodiging duidt op een interne omissie bij VCH. Is de vereniging na het 
uitblijven van een reactie gerappelleerd door de gemeente? 
 
De heer Van der Vlist erkent de omissie door VCH. De vereniging heeft geen herinnering van de gemeente 
ontvangen. 
 
5. Volleybalvereniging Voleco 
De heer Heuvelman spreekt eerder van ‘moeten’ dan ‘mogen’, daar het voorliggende 
sportaccommodatieplan een grote negatieve impact heeft op zowel Voleco als alle andere 
binnensportverenigingen. In een persoonlijk gesprek met de wethouder heeft de vereniging haar zorgen 
geuit en vragen gesteld. Voleco bemerkte geen luisterend oor en kreeg als reactie slechts een algemene 
schets van de opdracht waar de gemeente voor staat. Dit kwam over als een miskenning. 
Het sportaccommodatieplan zou samen met de verenigingen tot stand zijn gekomen. De beleving van 
Voleco daarbij is iets anders. Toevallig kwam de vereniging via een krantenbericht achter het bestaan van 
dit plan. Bij navraag bleek het plan evenmin bekend te zijn bij collega-binnensportverenigingen. Van 
participatie door de verenigingen is dan ook geenszins sprake.  
Voleco is hoogst ongelukkig met dit plan vanwege het proces, maar nog meer vanwege de inhoud. Op 
geen enkele wijze duidt het plan de langetermijnvisie van de gemeente op sport en bewegen. Het roert 
slechts niet-concrete zaken aan met een lappendeken van op zichzelf staande acties als beëindiging van 
subsidies, gevolgd door recessief beheer en toezicht, het niet langer beschikbaar stellen van materialen en 
de harmonisatie van de huurtarieven. De inkt van de tariefharmonisatie is nog maar net droog en nu ligt 
een drastische tariefsverhoging voor. De vereniging staan de gevolgen van een onbekend beheersmodel 
van de accommodaties te wachten, maar is van wijzigingen betreffende de taken van de sportcoaches en 
de juridische beheersvorm. De gemeente belemmert de verenigingen, gezien hun grote afhankelijkheid van 
de gemeente, om te komen tot adequate eigen toekomstvisies.  
Het capaciteitsgebrek in De Drie Maenen en de Bakwetering wordt erkend, maar een oplossing wordt niet 
geboden. Het plan spreekt over voldoende bezetting. Dit betekent dat Voleco moet uitwijken naar andere 
plaatsen. 
Dat de lokale tarieven beduidend lager zijn dan in regiogemeenten moet blijken uit de benchmark, maar 
hieraan wordt slechts een halve pagina gewijd. De inrichting van de benchmark is niet transparant. 
Bovendien is los van het tarief onduidelijk in hoeverre een vergelijking met regiogemeenten 
gerechtvaardigd is.  
De tariefsverhoging van 6 euro per uur is onnavolgbaar. Uit de eigen analyse blijkt dat de huurverhoging 
van ruim 17 procent jaarlijks voor 4.000 euro meerkosten zorgt. Los van de inflatiecorrectie moet de 
contributie voor de leden met 11 procent omhoog en dat na de verhoging van 10 procent vanwege de 
harmonisatie. Het schrijnende daarbij is dat het college de huidige tarieven letterlijk als ‘maatschappelijk 
vriendelijk geprijsd’ bestempelt en dat het lagere tarief ‘geen specifiek knelpunt’ vormt. 
Het sportaccommodatieplan gaat geheel voorbij aan de sociaal-maatschappelijk essentiële rol van 
verenigingen voor de gemeenschap, conform de in het collegeprogramma genoemde ‘samenbindende 
factor’. In de uitvoering maakt datzelfde college hiermee korte metten. Hierover is Voleco teleurgesteld en 
boos. Het gaat om een bedrag van slechts 25.000 euro op een totale gemeentebegroting van 
139 miljoen euro en minimaal 500.000 euro bestemd voor de sportcoaches. Alleen de binnensport levert 
een bezuinigingspost op voor de gemeente. De andere sportcategorieën geven een nadelig 
begrotingseffect. 
Voleco bokst dankzij de inzet van veel vrijwilligers met succes op tegen de gevolgen van de 
individualisering door de jeugd te binden en haar sociaal-maatschappelijke belang te vervullen. Continuïteit 
is alleen mogelijk met een gemeente als betrouwbare partner en facilitator naast de vereniging. Uit dit plan 
blijkt het tegendeel. Vandaar de klemmende oproep om dit rammelende plan terug te trekken en alsnog in 
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nauw overleg met alle verenigingen te komen tot een nieuw integraal, toekomstgericht en 
toekomstbestendig plan met helder zicht op de voortgang en het proces. De gemeente kan dan rekenen op 
een constructieve medewerking van Voleco. 
 
De heer Maat, PvdA, begrijpt dat Voleco gebrek heeft aan halcapaciteit in Ouderkerk en vraagt of er 
mogelijkheden zijn om in gezamenlijk overleg met andere gebruikers tot een goede bezetting te komen. 
 
De heer Heuvelman heeft pogingen daartoe gedaan. Voor Voleco ontbreekt de capaciteit om alle 
thuiswedstrijden op dezelfde dag in de hal te kunnen spelen.  
 
De heer Verburg, SGP, vraagt naar de additionele betekenis van sportcoaches voor de vereniging, los van 
dat ze geld kosten. 
 
De heer Heuvelman meent dat de sportcoaches Voleco geld kosten. Voleco heeft nog geen enkel nut en/of 
voordeel van de werkzame sportcoaches ervaren. Voleco is een zeer actieve vereniging bijvoorbeeld als 
het gaat om het enthousiasmeren van scholen voor de volleybalsport en ontving daarvoor in het verleden 
subsidie. Mede hierdoor ziet de vereniging de meerwaarde van sportcoaches niet als bijster groot. 
 
De heer Hoftijzer, Lokaal op 1, vraagt of Voleco de sportcoaches als een bedreiging ziet. 
 
De heer Heuvelman weerspreekt dit. In andere gemeenten bereiden sportcoaches de weg naar een 
overkoepelende Sport B.V voor. In die zin ziet Voleco hen als bedreiging. 
 
De heer Dekker, CDA, vraagt of de gemeente met de forse bijbehorende uitgaven aan de sportcoaches de 
plank misslaat? 
 
De heer Heuvelman weet dat niet. De taken en rollen van de sportcoaches blijven volstrekt onduidelijk. In 
het overleg met de wethouder kwam daarop geen helder antwoord. Dit laat ruimte voor een eigen invulling. 
In buurgemeenten worden verenigingen van binnenuit uitgehold door de beschikbare knipkaart voor de 
jeugd om kennis te maken met sporten. Dit gaat ten koste van hun animo voor het lidmaatschap van een 
sportvereniging. 
 
De heer Struijs, PK, vraagt of Voleco door de gemeente is uitgenodigd om te praten over het 
sportaccommodatieplan en wil weten in welk opzicht het overleg met de wethouder miskennend was. 
 
De heer Heuvelman meldt dat de gemeente de vereniging heeft geïnformeerd over het plan. Voleco had 
eerder bij andere verenigingen navraag gedaan en toen bleek dat maar weinig verenigingen afwisten van 
het sportaccommodatieplan. Het bestuur heeft de zienswijze toegelicht in een persoonlijk gesprek met de 
wethouder. De wethouder kwam niet verder dan te melden dat de gemeente voor een forse taakstelling 
staat. Dat is geen luisterend oor, terwijl Voleco op zoek was naar een verbindende langetermijnvisie. 
Volgens de wethouder is de gemeente Krimpenerwaard te kleinschalig voor de voorgestelde aanpak. De 
lappendeken met stapsgewijze acties zorgt voor grote onrust bij de vereniging. 
 
Mevrouw Smit, Lokaal op 1, vraagt of de andere verenigingen acties hebben ondernomen. 
 
De heer Heuvelman is daarmee niet bekend. Bij het overleg met de wethouder was alleen het bestuur van 
Voleco aanwezig. 
 
6. Gymnastiekvereniging OKK 
De heer Boudesteijn merkt op dat zijn vereniging niet was geïnformeerd over het plan en daarom geen 
zienswijze heeft kunnen indienen. OKK is onaangenaam verrast door de inhoud van het 
sportaccommodatieplan en de negatieve gevolgen voor de vereniging. De vereniging heeft geparticipeerd 
in het nieuwe subsidiebeleid en de Sportnota, waarbij OKK de gemeente als meedenkend partner zag. De 
vereniging wilde, met subsidie, aan dat beleid nadere invulling geven. 
Het sportaccommodatieplan is, in tegenstelling tot wat er staat niet in samenwerking met de verenigingen, 
opgesteld. Het plan kwam OKK pas ter ore via een collega-vereniging. Men miste de consistente 
inhoudelijke aansluiting met de Sportnota en de subsidieverordening. De harmonisatie met huurverhoging 
komt voor OKK uit de lucht vallen. Omdat niet duidelijk is wat de vereniging nog meer boven het hoofd 
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hangt, is het niet mogelijk toekomstbeleid te ontwikkelen. Tussen de regels door is een terugtrekkende 
beweging te lezen van de gemeente uit het beheer van en toezicht op de sportaccommodaties. Dit heeft 
naast de huurverhoging een verdere financiële impact omdat de gymnastiekvereniging OKK toestellen 
nodig heeft die niet passen in de standaardnorm voor basisscholen. De wethouder gaf indertijd aan dat in 
geval van nood een korting op de huur mogelijk zou zijn, maar dat is in het sportaccommodatieplan of 
andere documenten niet terug te vinden. 
De tariefsverhoging bedraagt los van de inflatiecorrectie ruim 12 procent van de totale contributie-
inkomsten. Dit noodzaakt tot forse contributieverhoging, wat indruist tegen het doel om sport laagdrempelig 
en betaalbaar te houden. Dit staat los van de gevolgen voor het onderhoud en het vervangen van 
toestellen. Het is triest dat het college de tarieven als ‘maatschappelijk vriendelijk geprijsd’ bestempelt en 
de lage tarifering ‘geen specifiek knelpunt’ vormt. Onduidelijk is de noodzaak van een huurverhoging als de 
huidige tarieven niet leiden tot een tekort op de gemeentebegroting. 
De capaciteit van De Drie Maenen is beperkt. Het uitwijken buiten Ouderkerk aan den IJssel brengt 
logistieke en financiële problemen met zich mee en bovendien gaat het om kinderen. Opmerkelijk is dat 
voor De Drie Maenen hetzelfde tarief geldt als voor omringende grotere zalen. 
OKK zorgt met inzet van veel vrijwilligers vanuit haar maatschappelijke betrokkenheid voor binding. 
Continuïteit is alleen mogelijk met een gemeente als betrouwbare partner en facilitator naast de vereniging. 
Uit dit plan blijkt het tegendeel. Vandaar de klemmende oproep om dit rammelende plan terug te trekken 
en alsnog in nauw overleg met alle verenigingen te komen tot een nieuw integraal, toekomstgericht en 
toekomstbestendig plan met helder zicht op de voortgang en het proces. De gemeente kan dan rekenen op 
de constructieve medewerking van OKK. 
 
De heer Struijs, PK, kan zich haast niet indenken dat OKK of andere verenigingen niet zijn uitgenodigd 
door de gemeente om te participeren in het proces. Is het echt zo dat zij door de gemeente op geen enkele 
wijze actief is benaderd? Pro Krimpenerwaard verbaast zich hier zeer over. 
 
De heer Boudesteijn meldt dat OKK geen enkel bericht heeft ontvangen van de gemeente over het 
sportaccommodatieplan. 
 
De heer Dekker, CDA, deelt de verbazing van Pro Krimpenerwaard. Om hoeveel geld gaat het bij de 
meerkosten voor onderhoud en vervanging van toestellen?  
 
De heer Boudesteijn heeft dat bedrag niet helder voor ogen. In principe voldoen alle toestellen op dit 
moment. Onlangs is een dikke mat vervangen voor 4.500 euro. Op termijn volgen meer toestellen. 
 
De heer Hoftijzer, Lokaal op 1, weet dat gymtoestellen duur zijn en vraagt of OKK de toestellen in 
eigendom heeft. 
 
De heer Boudesteijn antwoordt dat een aantal toestellen via sponsoring in eigendom is van OKK. Helaas is 
een opwaartse trend in prijs zichtbaar voor de jeugdtoestellen. De Drie Maenen zorgt voor het onderhoud 
of de vervanging van de toestellen die zij in eigendom hebben, maar wat een basisschool niet nodig heeft, 
wordt niet vervangen of aangeschaft. 
 
De heer Maat, PvdA, verwacht dat in accommodaties in naburige woonplaatsen OKK de eigen toestellen 
niet gebruikt. 
 
De heer Boudesteijn antwoordt dat de toestellen daar aanwezig zijn. Deels zijn die in eigendom van de 
plaatselijke verenigingen, maar het gaat alleen om de standaardinrichting en niet de specifieke 
gymtoestellen die OKK nodig heeft. Dit betekent dat de vereniging niet zomaar naar elders kan uitwijken. 
Alleen Lekkerkerk beschikt over de benodigde specifieke toestellen. 
 
7. Badmintonclub Sluyk Lekkerkerk 
De heer Barrow had eerst aangegeven niet door de gemeente op de hoogte te zijn gebracht over het 
sportaccommodatieplan. Bij nader inzien blijkt dat wel te zijn gebeurd. Deze omissie ligt aan de wisselingen 
in het bestuur. Vandaar dat BC Sluyk deze avond alsnog haar zienswijze kenbaar maakt. 
Het college schrijft de clubs beslist niet aan hun lot over te willen laten. De vereniging mist echter het 
onderlinge contact. Er zijn ongetwijfeld goede redenen voor dit sportaccommodatieplan. Het is oprecht 
goed dat de gemeente blijft nadenken over sportoplossingen. Dit plan slaat echter de plank volledig mis 
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met de huurverhoging voor binnensportverenigingen bovenop de eerdere harmonisatie. Hiervan had 
BC Sluyk niet veel last want de tarieven in Lekkerkerk bleken aan de hoge kant. De nieuwe verhoging is 
vreemd omdat de vereniging sinds twee jaar geleden onaangekondigd geen subsidie meer ontvangt voor 
maatschappelijke evenementen. 
De huurverhoging met 6 euro zadelt de vereniging op jaarbasis met 3.000 à 4.000 euro meerkosten op, los 
van de inflatiecorrectie. BC Sluyk kan dit alleen verhalen op de 120 leden. Dit leidt tot een 
contributiestijging van 15 procent. Het inperken van het aantal zaaluren zal leiden tot minder leden. Gezien 
de individualisering is daarvan nu al sprake. Denk aan de stijgende populariteit van individuele sporten als 
hardlopen. Al jarenlang probeert de vereniging met uitsluitend vrijwilligers dit tegen te gaan door leden aan 
zich te binden vanuit haar maatschappelijke verantwoordelijkheid. Op deze strijd met de gemeente zit de 
vereniging niet te wachten, zeker niet als het sportaccommodatieplan de gemeente maar 25.000 euro 
oplevert. Dit in tegenstelling tot de grote impact voor de verenigingen. De tariefsverhoging wordt enkel 
doorgevoerd omdat de tarieven in omringende gemeenten veel hoger zouden zijn. Is daarbij met de grote 
steden vergeleken, waar de behoeften totaal anders liggen en het leven op zichzelf al duurder is? 
Gemeente en verenigingen hebben elkaar nodig en moeten meer samen overleggen over dit soort 
plannen. Daar lijkt het nu aan te ontbreken. 
 
De heer Struijs, PK, vraagt naar de reactie van de vereniging richting het college op het stopzetten van de 
gemeentesubsidie. 
 
De heer Barrow antwoordt dat de club een jaarlijkse subsidie ontving voor het organiseren van 
badmintontoernooien voor de jeugd in de regio. Elk jaar werd hiertoe de standaardprocedure gevolgd, 
maar twee à drie jaar geleden, werd de aanvraag afgewezen. Ondanks de mailwisseling met de gemeente 
hierover is de echte reden nooit aangegeven. 
 
8. Stichting Servicepunt Verenigingen Nederlek (SVN) 
De heer Wink omschrijft de taak van SVN als het beheren, exploiteren en ontwikkelen van 
buitensportparken en aanvullende activiteiten, zoals ondersteuning bij mountainbikeroutes en ruiterpaden. 
Doel is sport en bewegen voor iedereen betaalbaar te houden en moet kwalitatief en kwantitatief aanwezig 
zijn voor iedere sporter. 
SVN meent dat de volgorde van een harmonisatie is eerst het waarom dus de visie en dan het hoe en het 
wat. Deze volgorde mist in dit langetermijnplan, evenals het meenemen van betrokken partijen. Betekent 
het overdragen van eigendom dat verenigingen vastgoedbeheerders moeten worden? Is dat financieel 
verantwoord gezien de continuïteit en de risico’s? SVN heeft aangeboden mee te denken in het 
sportaccommodatieplan. In de presentatie van het eigen toekomstplan in februari 2018 keek SVN vooral 
vooruit. Het sportaccommodatieplan kijkt vooral terug. Los van meer en andere bewoners moet niet aan 
landelijke trends voorbijgegaan worden als minder vrijwilligers, minder georganiseerde sporten en de 
sporter als consument. Verduurzaming hoort erbij, vandaar dat SVN denkt aan een boulodrome met 
zonnepanelen om daarin breedtesport aan te bieden. SVN wijst op de veiligheidswet- en regelgeving 
inzake de keuring van apparaten en legionellacontroles.  
Het sportaccommodatieplan leidt tot minder vrijwilligers en meer werk voor de verenigingen. SVN beveelt 
de ontwikkeling aan van multifunctionele parken zoals in Lekkerkerk, waar iedereen samenwerkt en 
kleedkamers deelt. Ongeorganiseerd sporten kan een zelfstandige tak worden. SVN denkt dat daar een 
kans ligt. Sportverenigingen krijgen met de nieuwe Omgevingswet te maken.  
Nu al zijn afwijkingen op de Sportnota te zien. Tennis is een basissport geworden en het eigendom van 
kleedkamers gaat terug naar de verenigingen. SVN benadrukt dat verenigingen, maar ook beheerders als 
SVN, beheerskennis moeten opbouwen om toekomstbestendig te zijn. SVN waardeert de intentie om sport 
en bewegen en beheren beter te structureren in het plan. Er moet meer samenhang komen en meer 
rekening worden gehouden met maatschappelijke ontwikkelingen, onder de voorwaarde dat de financiële 
en operationele gevolgen te overzien zijn. 
 
De heer Dekker, CDA, beluistert dat SVN zijn beheersplan aanbood aan de gemeente en vraagt een 
toelichting hoe het contact verder is verlopen.  
 
Mevrouw Vogel, VVD, wilde dezelfde vraag stellen als de heer Dekker heeft gesteld. 
 
De heer Wink heeft de afgelopen periode in enkele overleggen met Drijver & Partners de activiteiten van 
SVN toegelicht. Het gesprek was inventariserend van aard en de SVN-cijfers zijn opgenomen in modellen. 
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Van echt sparren over een toekomstvisie, met een duidelijke stip op de horizon waarnaartoe wordt 
gewerkt, was geen sprake. 
 
De heer Struijs, PK, hoorde als algemeen standpunt van SVN dat in het sportaccommodatieplan een 
langetermijnvisie ontbreekt. Wat vindt de heer Wink verder van het plan? 
 
De heer Wink vindt het plan onvoldoende basis bieden om voor continuïteit bij verenigingen te zorgen. Het 
plan blikt meer naar het verleden dan naar de toekomst. Liever had SVN van gedachten gewisseld over de 
sporttoekomst over tien jaar. Daarbij moet het beleid meer bijgesteld en afgestemd worden op de actuele 
trends en moet bij het overdragen van de kleedkamers aan de verenigingen beter nagedacht worden over 
de gevolgen op de financiële huishouding. Verenigingen moeten zich richten op de sport en een 
beheersorganisatie moet de verenigingen ondersteunen. Daarom pleit SVN ervoor sportstimulering in haar 
activiteiten te integreren om de accommodaties optimaal in te zetten voor de behoefte aan sport en 
bewegen. Het sportaccommodatieplan geeft daarop geen antwoord. Er wordt in de tarieven geen 
onderscheid gemaakt naar het type sport en de wijze van gebruik van een accommodatie. Voorts is de 
huur door een extern bureau bepaald op een ‘maatschappelijk verantwoord’ tarief afgestemd op fiscale 
regelgeving, maar dat heeft niets te maken met de kosten en de exploitatie van een vereniging. 
 
De heer Maat, PvdA, memoreert dat een van de vorige insprekers zich ‘bedreigd’ voelde door de 
sportfunctionarissen die feitelijk verenigingswerk doen. SVN doet ook aan sportpromotie, waar vrij veel 
gemeenschapsgeld in omgaat. Hoe kijkt de heer Wink hiernaar? 
 
De heer Wink vertelt dat een nieuwe organisatie in de Krimpenerwaard aan het verkennen is waar sport en 
bewegen kunnen worden gestimuleerd. Die organisatie heeft met SVN overlegd. SCN ziet sportstimulering 
anders, namelijk dichter bij de verenigingen. Volgens het sportaccommodatieplan mag SVN niet meer aan 
sportstimulatie doen en heeft hiervoor geen apart budget gekregen. SVN zal goedbedoelende vrijwilligers 
niet tegenhouden aan sportstimulering te doen, want vooral bij nieuwe sporten is dat hard nodig. 
 
De heer Schoof, VGBK, begrijpt dat SVN zich breder wil inzetten voor andere activiteiten dan beheer. 
 
De heer Wink bevestigt dat. SCN heeft aangeboden in de Krimpenerwaard actief te zijn. Verder wil de 
stichting binnensportaccommodaties onderbrengen bij een professionele stichting, die ook gebruikmaakt 
van vrijwilligers. 
 
De heer Verburg, SGP, vraagt wat de heer Wink precies bedoeld met multifunctioneel gebruik waaraan het 
zou ontbreken in de Krimpenerwaard. 
 
De heer Wink verwijst naar de uitwerking in het SVN-beheersplan. Zo wordt de accommodatie van de 
voetbalvereniging in Lekkerkerk gecombineerd met een basisschool, een BSO en een jeu-de-boules-
vereniging. De vraag is dan wie wat gaat beheren en hoe dat te vertalen is in een stuk promotie in de hele 
Krimpenerwaard. Het sportaccommodatieplan beoogt een herstructurering, maar de visie ontbreekt. 
 
De heer Hoftijzer, Lokaal op 1, heeft de indruk geluisterd te hebben naar de sollicitatie van SVN om zijn 
lokale functie voor Lekkerkerk uit te rollen over de hele gemeente. 
 
De heer Wink bevestigt het aanbod daartoe bij de gemeente. Er is 78 miljoen euro overheidssubsidie 
beschikbaar waarvan de gemeente te weinig gebruikmaakt. SVN wil dit budget inzetten om het concept uit 
te rollen over de Krimpenerwaard, zodat verenigingen van de SVN-ondersteuning gebruik kunnen maken. 
 
9. Waterpolovereniging BZC Bergambacht 
De heer Seppen heeft anderhalve week geleden een gesprek gehad met de wethouder sport, met wie BZC 
een goed contact heeft, en met de locatiemanager van De Hofstee.  
BZC wil graag beschikken over een eigen clubhuis c.q. verenigingsruimte. De argumenten hiervoor zijn 
ruimte voor nevenactiviteiten die de ledenband versterken, leden en toeschouwers in een prettige sfeer 
wedstrijden laten bekijken, ouders beter zicht te bieden op hun kinderen tijdens de zwemlessen, meer 
opslagruimte voor (sport)materialen en meer mogelijkheden voor sponsoruitingen. De vereniging wordt 
daarmee beter zichtbaar. De heer Seppen toont beelden van de beoogde verenigingsruimte en meent dat 
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de bouw spoedig moet starten omdat zwembad De Hofstee 25 jaar bestaat en de gemiddelde 
afschrijvingstermijn van een zwembad veertig jaar is. 
 
De heer Verburg, SGP, is benieuwd naar de relatie met het sportaccommodatieplan. 
 
De heer Seppen zag dit als mooie kans het bouwplan te presenteren. Dit hoeft het sportaccommodatieplan 
zeker niet in de weg te staan. BZC is benieuwd naar de mening van de aanwezigen. 
 
De heer Struijs, PK, is verrast over deze wijze van presenteren en wil weten wie het bouwplan financiert. 
 
De heer Seppen geeft aan dat de presentatie van BZC niet bedoeld is om de hand op te houden bij de 
gemeente. De beoogde bouwlocatie is op gemeentegrond. De nieuwbouw staat tegen een pand in 
eigendom van de gemeente. Dat vereist goede afspraken met de gemeente. Een financieel gezonde 
vereniging als BZC schrikt niet van de zelfgemaakte globale kosteninschatting. Over de financiering moet 
verder worden nagedacht, maar de gemeente zou daarvoor open moeten staan. 
 
De heer Struijs, PK, oppert dit bouwplan via een burgerinitiatief voor te leggen aan de raad. 
 
De heer Dekker, CDA, informeert of BZC het bouwplan met de wethouder had besproken in het kader van 
het sportaccommodatieplan. Hij las in de zienswijze dat de jeugd niet in De Hofstee kan trainen en hiervoor 
moet uitwijken naar buiten de gemeente. Het CDA baart dit zorgen omdat de fractie dit soort sporten voor 
de Krimpenerwaard wil behouden. 
 
De heer Seppen heeft de wethouder meerdere keren gesproken. Anderhalve week geleden beval de 
wethouder aan het bouwplan tijdens deze hoorzitting voor te leggen. De jeugdtrainingen vinden plaats in 
zwembad Lansingh in Krimpen aan den IJssel. Vanaf september is de mogelijk meer tijd te huren in De 
Hofstee, zodat de jeugd weer in eigen bad kan trainen. 
 
De heer Schoof, VGBK, vindt het plan ambitieus en vraagt naar de planning van de bouw. 
 
De heer Seppen zegt dat het plan nog niet zo ver is uitgewerkt. 
 
De heer Schoof, VGBK, stelt de heer Seppen voor om op zeer korte termijn contact op te nemen met de 
betreffende gemeenteafdeling, teneinde de voortgang erin te houden. 
 
10. Vertegenwoordiging tennisverenigingen 
Mevrouw Stolwijk meldt dat de tien tennisverenigingen in de Krimpenerwaard vanuit het verleden 
verschillende afspraken met de gemeente hebben geërfd en dat een harmonisatie gaat plaatsvinden onder 
alle in de gemeente gevestigde sportverenigingen. De afspraken met de vijf verenigingen, waar de 
gemeente nu een overeenkomst mee heeft, zullen in noodzakelijke maatwerkgesprekken tussen de 
gemeente en de individuele tennisverenigingen worden vastgelegd. Deze gesprekken worden medio 2019 
opgestart. De tennisverenigingen hebben samen en met steun en advies van de KNLTB bijna een jaar 
intensief met elkaar overleg gevoerd met als doel de tennissport in de gemeente Krimpenerwaard 
toekomstbestendig te maken. Er is een manier gevonden de verschillende achtergronden samen te 
brengen tot een gezamenlijke visie en mening. Verenigingen zijn hierbij over hun eigen schaduw gestapt. 
Er zijn vele bijeenkomsten geweest. Er zijn vergaande berekeningen gemaakt. Er hebben overleggen 
plaatsgevonden met de gemeente. Er zijn vragen gesteld, beantwoord en toelichtingen gegeven. Er is 
gezamenlijk gestreden voor het behoud van de tennissport in de kleine kernen. Er is samenwerking 
ontstaan en de bereidheid uitgesproken deze voort te zetten in de toekomst.  
De tennisverenigingen kunnen zich vinden in het toekomstbestendig sportbeleid van de gemeente 
Krimpenerwaard, waarbij een prominentere plaats van de tennissport wordt opgenomen. De tennissport 
krijgt, na de uitvoering van de harmonisatie, een jaarlijkse bijdrage van de gemeente Krimpenerwaard. De 
verenigingen zijn hiermee uiterst content. Het is een belangrijk uitgangspunt voor de verenigingen en 
draagt in belangrijke mate bij aan een verzelfstandigde toekomstbestendige tennissport, die financieel en 
sportief gezond is en zal blijven voor de komende decennia. De basis van het voorstel is dat de banen en 
het park er omheen in goede staat worden overgedragen, dus de banen, inclusief hekwerk en bestrating, 
voor minimaal tien jaar geen renovatie of vervanging behoeven. Hiermee worden de verenigingen in staat 
gesteld de noodzakelijke reserveringen te doen voor renovatie of vervanging in de jaren daarna. De 



pagina 10 van 12 

gemeente stelt jaarlijks 38.400 euro ter beschikking, jaarlijks te indexeren. De verenigingen dragen zorg 
voor de reserveringen van de noodzakelijke renovatie van de banen over een periode van dertig jaar. De 
totale kosten bedragen ongeveer 2,7 miljoen euro.  
De tennisverenigingen zijn blij dat het bestuur van de gemeente Krimpenerwaard de inspanningen op de 
juiste waarde schat en haar beleid daarop richt. De tennisverenigingen gaan verder op de ingeslagen weg 
en nemen de verantwoordelijkheid op zich om meer inwoners, jeugd en ouderen middels tennissport een 
sociale context te geven en een stimulans voor veel bewegen.  
 
De heer Dekker, CDA, is blij met deze positieve toonzetting. Hoe ziet mevrouw Stolwijk de structuur van de 
samenwerking tussen de tien verenigingen in het toekomstige beheersmodel? 
 
Mevrouw Stolwijk antwoordt met de wethouder te overleggen over de vorm zoals een coöperatie, een 
stichting of een vereniging. Het is de bedoeling dat elke vereniging een gelijkwaardige stem krijgt. 
 
De heer Hoftijzer, Lokaal op 1, complimenteert mevrouw Stolwijk met het feit dat de tien lokale 
tennisverenigingen zo nauw samenwerken in de zienswijze. 
 
De heer Schoof, VGBK, sluit zich hierbij aan. Het is een mooi voorbeeld van ‘samen sterk’ en ‘goed klaar 
voor de toekomst’. VGBK hoopt dat de gemeente daarin kan participeren. 
 
11. FC Perkouw 
De heer Van Wijngaarden ziet in het sportaccommodatieplan meerdere aspecten samenkomen, namelijk 
sport, vitaliteit, leefbaarheid in de kernen, gezondheid, gelijke behandeling et cetera. Het is voor de lokale 
voetbalverenigingen erg moeilijk de saamhorigheid in te vullen vanwege de complexe problematiek. 
FC Perkouw erkent absoluut de noodzaak van een bijdrage aan het beoogde gelijke speelveld, maar als 
kleine vereniging in de kern Berkenwoude zonder middenstand c.q. sponsorcapaciteit en een lage 
kantineopbrengst is sprake van een forse huurverhoging. Dit betekent extra kosten van 10 procent tot 
15 procent op de totale begroting. Met het huidige huurtarief is het complex prima te onderhouden. Dit kan 
volledig uit eigen middelen, mede dankzij de vrijwilligersinzet. Daarnaast maakt de club zich ernstige 
zorgen over het uitbesteden van het onderhoud bij een derde partij, daar men geen inzicht heeft in 
hoeverre die partij bereid is dezelfde efficiency en toewijding aan de dag te leggen. De vereniging verwacht 
hierdoor meer onderhoudskosten met minder resultaat. Het bestemmen van het onderhoudsbudget voor 
het dichten van het gat in de begroting gaat ten koste van eigen onderhoud en investeringen in de jeugd en 
jeugdactiviteiten. 
FC Perkouw wil het kleine veldje behouden vanwege de veiligheid, de jeugdontwikkeling, de vitaliteit in de 
kernen en minder slijtage van het hoofdveld. De club was onaangenaam verrast door het 
collegevoornemen vanaf deze zomer het veldje niet meer voor voetbal, maar alleen voor spelactiviteiten in 
te zetten. Als enige club krijgt FC Perkouw met een dergelijke concrete en tot in detail uitgewerkte actie te 
maken. Een vreemde gang van zaken, omdat volgens het plan het college de komende periode dergelijke 
details verder met de verenigingen individueel wil uitwerken. Betekent dit dat de voetbalvelden in Stolwijk, 
Ammerstol en Lekkerkerk, die net als FC Perkouw overcapaciteit kennen, ook niet worden vervangen? 
Bovendien had de gemeente Bergambacht in 2015 al 40.000 euro gereserveerd, waardoor nu ongeveer 
80.000 euro beschikbaar is om het veldje te vervangen. 
Kortom, het plan voor de voetbal wordt nog aan de gemeenteraad voorgelegd maar over dit detail wordt al 
besloten. Details horen de hoofdlijnen te volgen. Enerzijds is er een tekort op de verenigingsbegroting en 
anderzijds valt 80.000 euro vrij aan de gemeente omdat het veldje niet wordt vervangen. 
Er komt minder geld beschikbaar om het dorp leefbaar te houden. FC Perkouw vervult een centrale functie 
in Berkenbouw. Daarnaast heeft het dorp te kampen met vergrijzing. FC Perkouw heeft de afgelopen 
47 jaar op alle mogelijke manieren te maken gekregen met de beperkingen van de kleine kern en zich er 
sportief en financieel bovenuit geknokt. De vereniging hoopt dat de gemeente haar daarin tegemoet blijft 
komen door de financiële impact voor de kleine clubs zo beperkt mogelijk te houden, de 
onderhoudsbijdrage in stand te houden, het kleine veldje te onderhouden en te vervangen conform de 
afspraken en daarmee FC Perkouw als belangrijke leefbaarheidspartner te erkennen. De club begrijpt dat 
aan het creëren van een gelijk speelveld kosten zijn verbonden, maar doet een beroep op de raad deze zo 
laag mogelijk te houden. FC Perkouw stelt een overgangsregeling met ingang van 2020 voor om op het 
hogere kostenniveau te kunnen anticiperen. De onderhoudsvergoeding dient in stand te blijven. Met de 
bewezen inzet blijft FC Perkouw mooi en wordt iedere euro beter benut. Nogmaals, een oproep om het 



pagina 11 van 12 

besluit over het kleine veldje na het raadsbesluit te nemen en niet mee te nemen in een algemeen 
voornemen van het college. 
 
De heer Verburg, SGP, vraagt hoe de heer Van Wijngaarden in zijn rekensom van 40.000 euro, de 
oorspronkelijke gemeentelijke reservering, op 80.000 euro komt. Wat voor type is het kleine veld? 
 
De heer Van Wijngaarden licht toe dat de oppervlakte van het kleine veld een derde van een regulier 
hoofdveld is. Het veld is beschikbaar voor alle inwoners van Berkenwoude om er te sporten en te spelen. 
Omdat het veld in 2018 nog maar net aan de keuringseisen van de KNVB voldeed, is het dringend aan 
vervanging toe. Bovendien moet het veldje straks geschikt zijn voor alle nieuwe jeugdconcepten binnen de 
KNVB, is door de toekomstige nieuwbouw straks weer ledenaanwas te verwachten en is het nu voor de 
vrijwilligers bijna niet meer te doen om wekelijks vier avonden op de club aanwezig te zijn. De 
oorspronkelijke 40.000 euro is inmiddels verdubbeld, niet alleen door rente-inkomsten maar ook door de 
jaarlijkse doteringen voor vervangingsinvesteringen. 
 
De heer Dekker, CDA, weet dat in 2014 de toenmalige gemeente in het veldje heeft geïnvesteerd. Wat is 
er veranderd dat het veldje nu ineens blijkbaar overbodig is geworden? 
 
De heer Van Wijngaarden licht toe dat de praktische en administratieve normen van NOC*NSF worden 
gehanteerd. De vereniging gaat liever van de praktijk uit. Het veldje is de komende jaren hard nodig in het 
licht van de flexibiliteit in de activiteiten, de inzet van vrijwilligers en de nieuwe spelconcepten van de 
KNVB. Sinds 2014 is FC Perkouw iets gegroeid, maar per saldo niet veel meer. 
 
De heer Struijs, PK, las dat de gemeente het veldje eerst wilde afstoten voor kinderspeeltoestellen, maar 
dat na overleg daarop is teruggekomen met het geschikt te maken voor de voetbalvereniging. Het enige 
resterende discussiepunt is het type graslaag. Deelt de heer Wijngaarden deze analyse? 
 
De heer Van Wijngaarden vertelde dat de gemeente de bovenlaag zodanig wilde aanpassen om het 
kindspeeltechnisch veilig te maken. Volgens de KNVB-normen kan het veld dan niet worden gebruikt en 
zijn de spelers niet verzekerd. 
 
12. VV Dilettant 
De heer Van der Linden sluit zich aan bij het betoog van FC Perkouw over het belang van de voetbalsport 
voor de leefbaarheid en sociale cohesie aan de dorpskernen in de Krimpenerwaard. Voor de velden lijken 
het sportaccommodatieplan geen problemen op te leveren. Zij hebben voldoende capaciteit voor de leden 
en ook de verhouding natuurgras-kunstgras is hierop afgestemd. De voorgenomen huurstijging van 
150 procent is behoorlijk. De club vraagt zich af voor hoeveel jaren de genoemde fasering geldt en hoe 
hoog de te hanteren prijsindex uitvalt. Hierover staat niets opgenomen in het sportaccommodatieplan. Voor 
de vereniging is onvoldoende inzichtelijk welke consequenties het toekomstige onderhoud op de eigen 
begroting heeft. 
In 2017 is de Sportnota vastgesteld, waarbij voetbalkleedkamers strategisch als gemeenteaccommodatie 
zijn aangemerkt. Het is vreemd dat het sportaccommodatieplan na twee jaar hiervan afwijkt. Over de 
voorgenomen eigendomsoverdracht naar de vereniging maakt VV Dilettant zich ernstig zorgen. De club 
voorziet een groot risico in het planmatig beheer en onderhoud op de lange termijn. Het gaat om een 
behoorlijke financiële verplichting voor een voetbalvereniging met vrijwillige bestuursleden. Op dit moment 
bewaakt SVN de langetermijnvisie hierop. Onderhoud plegen aan het pand van 1,4 miljoen euro is een 
grote bestuurlijke verantwoordelijkheid. 
In 2009 is met de club een gebruikersvergoeding van 2,5 procent afgesproken van de investering in 
kleedkamers, maar dat was in aanbesteding bij de gemeente dus zonder zelfwerkzaamheid of sponsoring, 
dus kostprijsverhogend voor de club. Door de ledengroei waren meer kleedkamers nodig. Inmiddels is de 
aanbouw bijna gerealiseerd, waarbij ook het gemeentelijk inkoop- en aanbestedingsbeleid is gevolgd. Het 
voornemen van de gemeente is het eigendom van de accommodatie over te dragen tegen een redelijke 
vergoeding. Het clubbestuur heeft geen idee hoe hoog die vergoeding wordt. De vereniging is nu 
schuldenvrij. De heer Van der Linden is als penningmeester niet van plan akkoord te gaan met een 
bancaire financiering van 500.000 euro bij een overgedragen pand van 1,4 miljoen euro, dat moet worden 
beheerd en onderhouden. VV Dilettant vindt dat de velden en kleedkamers een onlosmakelijk geheel 
vormen en is het daarom eens met het sportaccommodatieplan dat de club het kantinedeel zelfstandig 
moet draaien. 
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De vereniging mist de financiële onderbouwing van de gevolgen voor iedere specifieke voetbalvereniging 
in de gemeente. Het voorstel is een onafhankelijke adviseur in te schakelen om per vereniging de 
gemeenteplannen door te rekenen in elke individuele exploitatie. Er zijn tien voetbalcomplexen in de 
gemeente. VV Dilettant vraagt zich af hoeveel levensvatbare verenigingen er in 2030 resteren in de 
Krimpenerwaard en in hoeverre de sportvoorzieningen betaalbaar zijn voor de inwoners. Nu hebben de 
verenigingen de kans en tijd daarover na te denken. Een samenwerking of fusie op basis van een eigen 
initiatief is altijd beter dan gedwongen door de gemeente of door financiële noodzaak. 
 
De heer Hoftijzer, Lokaal op 1, beluistert dat VV Dilettant onvoldoende expertise heeft om het eigen 
vastgoed te beheren en onderhouden. Hij kan zich voorstellen dat er de nodige scepsis bij VV Dilettant 
leeft bij de hoge bedragen en daarbij horende financiering. Hoe denken de andere voetbalverenigingen 
hierover? 
 
De heer Van der Linden heeft enige vastgoedexpertise, maar kan niet verzekeren dat over vijf jaar nog 
steeds aanwezig is bij de vereniging. Hij ziet bij een vrijwillig bestuur van de andere verenigingen hetzelfde 
risico door gebrek aan voldoende kennis over vastgoed. 
 
De heer Struijs, PK, weet dat het hebben van een eigen sportvereniging belangrijker is voor een kern dan 
de sport alleen. Tussen de regels door lijkt de heer Van der Linden te hinten op een fusie, maar 
economische haalbaarheid alleen is toch niet zaligmakend? 
 
De heer Van der Linden zegt dat er een bepaalde som gemeenschapsgeld naar de voetbalsport gaat en 
daarover moet instemming zijn. Dat er tien voetbalcomplexen zijn in een gemeente van deze omvang geeft 
stof tot nadenken over de toekomst. Dat is echter aan de verenigingen zelf. Zij moeten niet tot fusie of 
samenwerking worden gedwongen door een sportaccommodatieplan. 
 
De heer Dekker, CDA, hoort stevige kritiek op de huurverhoging en eigendomsoverdracht. In hoeverre 
heeft VV Dilettant als grote vereniging die kritiek kunnen uiten richting de wethouder? 
 
De heer Van der Linden heeft begrepen van de wethouder dat het sportaccommodatieplan alleen de 
uitgangspunten van de gemeente presenteert. Hierna vindt vervolgoverleg plaats met concreet maatwerk 
voor de verenigingen. VV Dilettant heeft wat vraagtekens over de financiën en de risico’s bij het onderhoud 
na overdracht van het vastgoed. 
 
13. Rondvraag 
De heer Hoftijzer, Lokaal op 1, informeert of het college met een schriftelijke reactie komt op alle 
inspraakbetogen deze avond. 
 
De voorzitter deelt mee dat de ambtelijke organisatie behoefte heeft om te reageren op de inbreng van de 
sportverenigingen voorafgaand aan de commissievergadering. In overleg met de wethouder wordt besloten 
op welke wijze dat wordt vormgegeven. 
 
14. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering. 


